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Az európai polgári kezdeményezésről rendeztek konferenciát augusztus 18-án, vasárnap a Maros
megyei Székelyszentistvánon. Az eseményen részt vett Zakariás Zoltán, az Erdélyi Magyar Néppárt
országos alelnöke is.

A  konferencián a  Néppárt,  az  SZNT,  illetve az  RMDSZ által  támogatott  FUEN-kezdeményezést
mutatta be Zakariás Zoltán, az Erdélyi Magyar Néppárt országos alelnöke, Izsák Balázs, a Székely
Nemzeti Tanács (SZNT) elnöke és Vincze Lóránt, az RMDSZ nemzetközi titkára.

Zakariás Zoltán (a fotó más helyszínen készült)

Zakariás  Zoltán  üdvözölte,  hogy  egy  hónap  leforgása  alatt  immár  harmadszor  van  nyilvános
kibeszélése a témának, szerinte a későbbi aláírásgyűjtés szempontjából fontos lenne minél több
ilyen alkalom, hogy az emberek egyre szélesebb körben tájékozódhassanak a téma fontosságáról.

A  Néppárt  által  elsőként  elkészített,  az  őshonos  nemzeti  kisebbségek  kulturális  örökségének
védelméről szóló kezdeményezésről elmondta, hogy egy előzetes jogi normakontroll folyamán az
Európai Bizottság elutasította azt, artra hivatkozva, hogy a javaslat kívül esik a bizottság jogalkotási
hatáskörén. A bizottsági döntés indoklását a Néppárt küldöttsége átadta a a FUEN elnökének a
brixeni kongresszuson – mondta Zakariás. A Néppárt alelnöke örömmel állapította meg, hogy a
FUEN-kezdeményezés szövegének tanúsága szerint ezt fel is használták a végleges, hivatalosan
leadott változat kidolgozása során.

Tekintve, hogy azóta már az SZNT kezdeményezését is visszautasította a bizottság (amit Izsák
Balázs  közlése  szerint  az  Európai  Bíróságon  fognak  megtámadni),  most  már  a
FUEN-kezdeményezés  sorsát  várják,  és  amennyiben  azt  nem utasítják  el,  a  KMAT határozata
alapján  a  Néppárt  teljes  mértékben támogatni  fogja  a  résztvevőket  az  aláírásgyűjtés  során –



szögezte le Zakariás.

Ugyanakkor arra a gyakran elhangzott kérdésre, hogy nem ártalmas-e a témának, hogy három
különböző kezdeményezés született egy közös helyett, Zakariás megállapította: a dolgok jelenlegi
állása  szerint  ez  egyenesen  pozitív  hatású  volt,  hiszen  a  FUEN  tapasztalatot  meríthetett  az
elutasítás indoklásából, ami növeli a kezdeményezés elfogadásának esélyét.

Arra a kérdésre, hogy a Néppárt készül-e egy újabb kezdeményezést benyújtani, Zakariás Zoltán
azt válaszolta, hogy előbb megvárják a FUEN-kezdeményezés sorsáról szóló határozatot, és ha az is
elutasításra  kerül,  megpróbálnak  egy  újabb,  esetleg  a  többi  szervezettel  egyeztetett
kezdeményezést  megfogalmazni  és  benyújtani.
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